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4. zasedání Zastupitelstva obce 

13.  června  se  sešlo  zastupitelstvo  ke  svému 4.  zasedání  netradičně  v  klubovně 
kulturního  domu  vzhledem  k  prováděné  rekonstrukci  budovy  obecního  úřadu. 
Netradiční byla i účast, kdy kromě všech členů zastupitelstva se zúčastnilo i 11 
občanů. Snad je to příslib větší účasti i na dalších zasedáních.
Nejdůležitější projednávané body:
- Závěrečný účet obce - po provedené kontrole hospodaření pracovníky krajského 
úřadu schválen bez výhrad
- Obecně závazná vyhláška č. 1/2007 o stanovení systému shromažďování, sběru, 
přepravy,  třídění,  využívání  a  odstraňování  komunálních odpadů a nakládání  se 
stavebním  odpadem  -  návrh  byl  konzultován  s  odborem  dozoru  a  kontroly 
Ministerstva  vnitra  a  na žádost  ČIŽP byl zapracován bod o možnosti  likvidace 
bioodpadů na vlastních pozemcích.
-  Smlouva  o  přijetí  dotace  z  rozpočtu  JMK -  obec  obdržela  dotaci  na  opravu 
vnitřních prostor doškové chalupy ve výši 40.000,-- Kč.
-  Obecní  byty  -  byla  projednávána  a  následně  schválena  univerzální  nájemní 
smlouva  na  pronájem  nových  obecních  bytů  a  výše  nájemného,  která  u 
podkrovních bytů činí 570,-- Kč/m2/rok a u ostatních bytů 600,-- Kč/m2/rok.
-  Rekonstrukce  budovy  obecního  úřadu  -  byly  schváleny  smlouvy  o  dílo  s 
jednotlivými  firmami  vybranými  ve  výběrovém  řízení  na  jednotlivé  části 
prováděné  rekonstrukce  -  Elektro  Opletal,  PBplast  Vyškov,  Zdeněk  Dvořák-
Rychtářov, Alzo Vyškov.



Dále byly schváleny vyvěšené převody nemovitostí a odprodej obecního traktoru.
Příští zasedání zastupitelstva bude v měsíci září.
                                                                                                                                    

Světlana Švarcová

Investice v roce 2007

20.  května  byla  dokončena  a  předána  dodavatelskou  firmou  Moravostav  Brno 
největší investiční akce obce - přestavba budovy bývalé základní školy na bytový 
dům. Během měsíce června a začátkem července  probíhalo kolaudační řízení  - 
pravomocné kolaudační rozhodnutí bylo vydáno 16. 7. 2007
28. června byl bytový dům slavnostně otevřen za účasti senátora Ing. Ivo Bárka a 
starostů  obcí  mikroregionu  Drahanská  vrchovina  a  zpřístupněn  k  prohlídce 
veřejnosti.
V  červnu  byla  také  zahájena  rekonstrukce  budovy  obecního  úřadu.  Kompletní 
rekonstrukce elektrického vedení, výměna oken a malby ve všech prostorách za 
plného  provozu  byly  zatěžkávací  zkouškou.  Dnes  probíhají  poslední  úpravy 
interiérů  a  probíhá  oprava  fasády.  Tato  investice  je  z  90  %  kryta  dotací 
Ministerstva financí částkou 1,5 mil Kč. 
Za podpory dotace z JMK z Programu rozvoje venkova ve výši 158.000,-- Kč byla 
v  měsíci  červnu  také  opravena  střecha  kulturního  domu  izolační  fólií  včetně 
instalace nového hromosvodu. Celkové náklady na opravu činily 416.830,-- Kč.
Z rozpočtu JMK z programu obnovy kulturních památek jsme také obdrželi dotaci 
40.000,-- Kč (50 %) na opravu vnitřních prostor doškové chaloupky. Také jsme 
byli vybráni odborem kultury JMK k monitorování těchto oprav. Budou probíhat 
od druhé poloviny srpna a bude položena dřevěná podlaha v hlavní místnosti  a 
opraveno hliněné zdivo ve všech ostatních prostorách. 
Zároveň  probíhá v obci  1.  etapa  rekonstrukce  elektrického vedení,  financovaná 
firmou E.on. Obec se bude finančně podílet na přeložkách veřejného osvětlení a 
rozvodů  místního  rozhlasu  a  to  částkou  cca  150  tis.  Kč.  2.  etapa,  která  bude 
zahrnovat střed a horní část obce bude realizována v příštím roce. 

Světlana Švarcová

Očima pamětníka

Vstupuji do nově rekonstruované budovy bývalé tzv „nové školy“. Na tomto místě 
jsem  prožila  část  svého  života  -  od  konce  třicátých  do  závěru  čtyřicátých  let 
minulého století. Proto se mne zmocňují zvláštní pocity a vzpomínky .....



Tenkrát  do  tehdejší  čtyřtřídní  školy  chodilo  osm postupných  ročníků.  Vlevo  v 
přízemí  tehdy  býval  byt  řídícího  učitele,  vpravo  velká  třída  a  kancelář.  Po 
schodišti, které jediné zůstalo zachováno stoupáme do prvního poschodí. Bývalí 
žáci si snad vybaví skleněnou vitrínu (dárek cestovatele Emila Holuba), ve které 
jsme obdivovali vycpanou opici, hada a jiné exotické exponáty. Stojánky na okně 
sloužily k poznávání květin rostoucích v našem kraji. V patře byly ještě dvě třídy 
pro žáky vyšších postupných ročníků a kabinet,  zatímco první třída byla  v tzv. 
„staré škole“ - v budově dnešního obecního úřadu. 
Jiná vzpomínka se váže na dobu druhé světové války. Pokoj v bytě byl ke konci 
války obsazen vysokým německým důstojníkem. Ve sklepě budovy byl vybudován 
kryt,  ve  kterém  přečkalo  závěr  války  23  obyvatel  Ruprechtova,  včetně  dvou 
novorozenců. Musel být pevný, protože škola a okolí dostaly v té době více než 
dvě  desítky dělostřeleckých  zásahů.  Při  prohlídce  pěkných  půdních  bytů  se  mi 
vybavují  německé vojenské pozorovatelny,  které byly na půdě zřízeny na konci 
války.
Na období strávené v této budově vzpomínám ráda. Byla to část mého dětství - a to 
bývá  veselé  a  bezstarostné.  Méně  radostné  již  bylo  opuštění  těchto  prostor 
násilným vystěhováním naší rodiny v roce 1949. 
Procházím  hezkými,  moderními  byty,  vše  voní  novotou.  Přeji  všem  budoucím 
obyvatelům pěkné bydlení a hodně šťastných chvil.

Jiřina Daňková

Zprávy z Mateřské školy Ruprechtov

26. června se konala závěrečná besídka dětí mateřské školy v tomto školním roce a 
rozloučení s předškoláky. Po prázdninách půjdou do první třídy Sabina Gregorová, 
Markéta  Houšťová,  Vendula  Zouharová,  Jan Gottvald,  Pavel  Gottvald  a  Viktor 
Vágner. Besídka byla o to slavnostnější, že se s mateřskou školou v Ruprechtově 
loučila po 11 letech ředitelka paní Alena Vykydalová a také učitelka paní Lenka 
Šimková. Poděkování za jejich práci a také malý dárek jim předala starostka obce. 
Již v měsíci květnu vyhlásila  starostka obce konkurzní řízení na obsazení místa 
ředitelky MŠ v Ruprechtově. 27. června proběhlo druhé kolo konkurzního řízení a 
na návrh konkurzní  komise  jmenovala  starostka  obce novou ředitelku MŠ paní 
Danu Konopkovou s nástupem od 1. srpna 2007. 

Světlana Švarcová

Z činnosti SDH a Jednotky SDH

Sbor dobrovolných hasičů připravil  jako každoročně na ukončení školního roku 
táborák u rybníka. Pro děti byly připraveny k nahlédnutí i k hrátkám dvě hasičská 
auta.  Krásné  počasí,  uzený bok,  dobré  pití  a  příjemné posezení  vylákalo  nejen 



ruprechtovské, ale i první chataře. Pobavit se se svými kolegy hasiči přijely také 
jednotky z Račic, Pístovic a Drnovic.
Jednotka  SDH zasahovala  při  požárech  v letošním roce již  3  x.  21.  června  při 
požáru ve správní budově RS Maliná, 11. července při požáru sena u rybníka a 27. 
července při pořáru lesního porostu v Podomí. Všechny požáry byly vyhlašovány 
novým systémem - z operačního střediska Brno. Členové jednotky se také podíleli 
na zabezpečení pitné vody pro občany a užitkové vody na rekonstrukci budovy 
obecního úřadu v době havárie vodovodního řadu. 
K zabezpečení akceschopnosti  jednotky připravili  členové obě zásahová vozidla 
CAS 25 na provedení STK. Z dotací získaných z prostředků JMK bylo v měsíci 
květnu a červnu zakoupeno také 12 párů zásahové obuvi.
Další  akcí  pořádanou SDH bude Hodová zábava,  na  kterou vás  hasiči  srdečně 
zvou.

Magda Opletalová, Světlana Švarcová
  

Z komise životního prostředí

Vážení občané,
o životní prostředí, ve kterém žijeme je třeba pečovat, ale také ho chránit. Také v 
naší obci jsou nemovitosti - rodinné domky a stavení včetně pozemků, ke kterým 
se jejich majitelé nechovají zrovna tak, jak by podle celé řady zákonů a vyhlášek 
měli. Majitelé, hlavně ti, kteří v obci nebydlí, se z různých důvodů o svůj majetek 
nestarají.
Některá  stavení  na  první  pohled  připomínají  doslova  pohádku  „O  Šípkové 
Růžence“. Přes křoví, roští a vysokou trávu není domek skoro vidět a objevit v tom 
nepořádku Šípkovou Růženku, v našem případě majitele nebo někoho, kdo by se 
trochu snažil alespoň nějaký pořádek udělat - to by byl doslova zázrak. 
Majetek přináší mimo jiné také starosti a odpovědnost majitelů vůči jeho okolí, což 
si mnozí majitelé jak domů, tak i pozemků plně neuvědomují a o svůj majetek se 
nestarají.
V neudržovaných a neobydlených domech se množí různí hlodavci, kteří se pak 
stěhují  k  sousedům.  Semena  přerostlého  plevele  zanáší  vítr  jako  naschvál 
sousedovi  přímo  na  zahrádku,  přerostlé  křoví  a  plevel  zabraňuje  výhledu  na 
vozovku a prorůstá sousedovým plotem. Nahnutý komín hrozí, že spadne někomu 
na hlavu a z prorezivělého okapového žlabu teče při dešti voda sousedovi přímo ke 
zdi jeho domu. Přerostlé vysoké stromy hrozí při každém větším větru pádem na 
sousedův dům, nebo přímo do vozovky. Je celá řada ještě dalších skutečností, kdy 
bezohlednost  a  nezájem  majitelů  dokáží  lidem  v  sousedství  pořádně 
znepříjemňovat  život.  Osobně  mohu  také  posloužit  dlouholetou  nepříjemnou 
zkušeností. Prázdná, neobydlená a volně přístupná stavení lákají pubertální mládež 
k jejím hrám a vznik požáru je jen otázkou času. Ještě že se nám v obci neusídlili 
lidé bez domova nebo nepřizpůsobiví a problémoví občané. 



Dosud řešil  obecní  úřad  stížnosti  občanů  zasíláním dopisů  majitelům takových 
soukromých nemovitostí a zanedbaných pozemků, s žádostí a upozorněním, aby 
nedostatky odstranili. Ne ve všech případech došlo k brzkému sjednání nápravy. 
Někteří  majitelé  neuznali  za  vhodné  ani  odpovědět.  Stížnosti  občanů  stále 
pokračují a bude nutné přistoupit k radikálnějšímu řešení. Žádosti i dobré slovo se 
v některých případech míjejí účinkem. I když se jedná o soukromý majetek, není 
možné trpět, aby ostatní občané byli ohrožováni a vznikala jim škoda. Zanedbaná 
stavení a neošetřené pozemky životnímu prostředí rozhodně neprospívají a navíc 
ani  vzhledu naší  obce.  Chtěl  bych zdůraznit  odpovědnost  majitelů,  pokud by v 
souvislosti s jejich majetkem došlo k nějakému neštěstí nebo mimořádné události. 
Krajní řešení vidím v pořízení fotodokumentace a předání s patřičným komentářem 
přestupkové  komisi  Městského  úřadu  Vyškov,  což  se  patřičně  prodraží  nejen 
viníkovi, ale i obci. 
Druhá věc,  o které  bych se chtěl  krátce zmínit,  je  materiál  dočasně složený za 
hřištěm za mateřskou školkou. Do budoucna se předpokládá, že bude rozdrcen a 
využit k opravám vozovky a cest  v obci.  Nevyužitý a nevhodný materiál  bude 
odvezen na skládku. Někteří občané si začali tuto lokalitu plést se smetištěm a vozí 
tam odpad. Chtěl  bych ujistit  veřejnost,  že pokud takový občan bude přistižen, 
bude vůči němu postupováno tvrdě a nekompromisně.
Jsme zde malá obec, téměř všichni se dobře známe a chceme spolu dobře vycházet. 
Obecní úřad se snaží v rámci daných možností vytvářet tomu podmínky, ale bez 
pochopení, vzájemné ohleduplnosti a spolupráce nás - občanů to zkrátka dost dobře 
nejde. 
Také chataři a chalupáři si přijíždějí na své chaty a chalupy přece  odpočinout a 
nabrat  nových sil.  Rozhodně nikdo z nás  není zvědavý na různé schválnosti  a 
bezohlednost, kterých je v některých případech víc něž dost. 

Mojmír Švarc
předseda komise životního prostředí

Životní jubilea ve druhém pololetí 2007

Červenec                 Formánková Ludmila             čp. 113
                                Navrátilová Radoslava           čp. 105
                                Přibylová Květuše                  čp. 23
                                Daněk Josef                            čp. 33
Srpen                       Mařík Jaroslav                        čp. 102
                                Musil Alois                             čp. 120
                                Pojer Bohumil, Ing.                čp. 83
                                Dočkalová Svatoslava            čp. 232
                                Gottvaldová Růžena               čp. 95
                                Gottvaldová Marie                  čp. 207
                                Adlerová Zdeňka                    čp. 181
                                Hutař Přemysl, Ing.arch.         čp. 247



Září                         Křetínská Marie                       čp. 223
                                Obhlídal František                   čp. 40
                                Musil Ladislav                         čp. 161
                                Šiblová Jindřiška                     čp. 226
BLAHOPŘEJEME

Informace Krajského úřadu Jihomoravského kraje

Vyhlášení období zvýšeného nebezpečí vzniku požáru ze dne 16. 8. 2007
 
Hejtman  Jihomoravského  kraje  dle  čl.  3  nařízení  jihomoravského  kraje  č. 
164/2004,  kterým  se  stanoví  podmínky  k  zabezpečení  požární  ochrany  v  době 
zvýšeného nebezpečí  vzniku požáru,  vyhlašuje  na celém území Jihomoravského 
kraje období zvýšeného nebezpečí vzniku požáru.
Toto vyhlášení nabývá účinnosti dnem 17. srpna 2007. Platí do odvolání.

Místa zvýšeného požárního nebezpečí:
- lesní porosty a jejich okolí do vzdálenosti 50 m
- suché travní porosty
- plochy zemědělských kultur
- sklady sena, slámy a obilovin
- další místa související s činností v období sklizně a posklizňových úprav

Podmínky požární bezpečnosti v místech se zvýšeným nebezpečím 
JE ZAKÁZÁNO:
- rozdělávat nebo udržovat otevřený oheň
- kouřit
- odhazovat hořící nebo doutnající předměty
- používat zábavnou pyrotechniku a jiné obdobné výrobky

Informace Městského úřadu Vyškov

Upozorňujeme občany, že v letošním roce probíhá výměna občanských průkazů 
bez strojově čitelných údajů vydaných do 31. prosince 1998, a to i těch občanských 
průkazů, ve kterých je uveden údaj platnost občanského průkazu „bez omezení“ s 
výjimkou  občanských  průkazů  vydaných  občanům  narozeným  před  1.  lednem 
1936  pokud  není  v  těchto  občanských  průkazech  vyznačena  doba  platnosti 
konkrétním datem. Žádost o vydání občanského průkazu občan předloží nejpozději 
do 30. listopadu 2007.



Bližší  informace k výměně občanských průkazů Vám podají Zdeňka Ševčíková 
nebo  Jana  Babyrádová,  úřednice  městského  úřadu  Vyškov,  odbor  správní  a 
vnitřních věcí tel. č. 517301507 a 517301505.

Informace Obecního úřadu

Změna ordinační doby MUDr. Cendelínové od 1. 9. 2007

Pondělí       8-12      Krásensko           14-16   Studnice
Úterý          8-13      Ruprechtov         14-16   návštěvy
Středa        10-12     návštěvy              13-18  Krásensko
Čtvrtek       8-13      Studnice               14-16  návštěvy
Pátek          8-12      Krásensko            13-15  návštěvy

Změna ordinační doby dětského lékaře v Ruprechtově od 6. 9. 2007

Ordinace Ruprechtov čp. 76 /MUDr. Adlerová/  - ordinuje MUDr. Orálek
- každý čtvrtek  17:00 - 18:00  

Velkoobjemový kontejner - areál „Vodicovo“
Čtvrtek   13. 9.      16:00 - 18:00 h
Pátek      14. 9.      16:00 - 18:00 h
Sobota    15. 9.      10:00 - 12:00 h

Sběr železného šrotu - TJ Sokol Ruprechtov  v měsíci říjnu

Pozvánky Obecního úřadu Ruprechtov

Václavské hody  29. a 30. září 2007
sobota: 
14:00     Slavnostní zahájení u doškové chalupy a její zpřístupnění
16:00    Vystoupení hanáckého folklorního souboru Trnka z Vyškova u  

kulturního domu
20:00    Hodová zábava, hraje skupina Prorock - pořadatel SDH 

Ruprechtov, vstupné 50,-- Kč
14:00 - 17:00 na prostranství u doškové chalupy  stánky s tradičními výrobky, 

ukázka  jejich  výroby  a  prodej,  občerstvení  -  domácí  chléb, 
koláče, ochutnávka medu

neděle:  
10:00 - 17:00 otevřena došková chalupa k prohlídce, výstava „Ruprechtov v  

proměnách času“



Veřejné  zasedání  Zastupitelstva  obce  19.  září  2007  v  19:00  h  v  zasedací 
místnosti OÚ

Kroužek pro děti: 21. 9. 
                             19. 10.
                             16. 11.
                             14. 12. 
Pozvánky s tématy jednotlivých kroužků budou zveřejňovány ve skřínce obecního 
úřadu.

vydavatel: Obec Ruprechtov, neprošlo jazykovou úpravou, sazba Rudolf Grenar 
vyšlo 8/2007, www.ruprechtov.cz


